
Från: Benjamin Dousa <Benjamin.Dousa@moderaterna.se>
Till: Funktion SD0 1 info <rinkeby-kista@stockholm.se>
Ärende: FW: Odling i göteborg
Datum: 4/27/2020 1 :20:01 PM

För diarieföring.

Från:
Datum: onsdag 22 april 2020. 17:54
Till:
Kopia:.
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Ämne: Fw: Sv: Odling i göteborg

Nu bode vara viktig även för Stockholm Stad eller hur mina vänner?
Läs gärna vår medborgarförslag och Anitas brev nere:

Hej!
Med tanke på förutspådda problem med tillgången till grönsaker i år vill jag
aktualisera vårt medborgarförslag från 2017. Runt om i Sverige försöker man hitta
olika lösningar inför den kommande säsongen (se länkar nedan).

I Stockholm finns Hästa gårds åkermark, belägen mellan stadsdelarna Akalla,
Husby, Kista, Rinkeby, Tensta, Hjulsta. Där har staden ca 100 hektar eko
certifierad odlingsmark som inte används till någonting.
Ett gigantiskt slöseri!
För tillfället underhålls åkrarna av Peab som anlitats som entreprenör. Enligt Bodil
Hammarberg på Trafikkontoret är det en fördelaktig lösning eftersom
entreprenörskap till skillnad från arrende kan avbrytas lättare.

Nu är det verkligen hög tid att låta delar av Hästa gårds mark komma till
användning!
Jag är medveten om att den gamla herrgårdsbyggnaden är i stort behov av
renovering och inte går att använda, men det finns andra mindre byggnader i
Hästa gård, och grönsaksodling kräver inte heller fungerande stall eller ladugård.

Snälla, ta en titt på vårt medborgarförslag som Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning
tyckte var mycket bra men inte hade mandat att genomföra! Kanske kan ni driva
några av ideerna i förslaget?

Med vänliga hälsningar
boende i Akalla och nybliven medlem i V.

https://www.narjord.se/potatisuppropet.html

https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?
programid=103&artikel=7434867&fbclid=lwAR3291F PF0TdsrH
flOt25k5c7SSmkQs219uV79N4apqYNkvAqsK3nAVE
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----- Forwarded Message----
From:
To:

. -· ······--- . ---·-- ;--
Sent: Wednesday, April 22, 2020, 02:42:32 AM GMT-5
Subject: Sv· Odling i göteborg

3.000 hektar motsvarar nästan 4.300
fotbollsplaner. Lika stor är den åkermark som ägs
av Göteborgs stad.

Nu vill Miljöpartiet skala upp
livsmedelsproduktionen för att göra staden mer
självförsörjande på mat. Men det krävs mer änjord
för att projektet ska fungera.

Lovisa HeroldText
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Tomas OhlssonFoto



Läs senare

UTVALD LÄSNING I DIN MEJLBOX

De mest läsvärda artiklarna och reportagen från DN:s Göteborgsredaktion
Skaffa nyhetsbrev

- Jag hatar de där, säger YousefAlzoubi och pekar på tre
plastpresenningar som fladdrar i vinden över hans odlingar. Plasten
som utgör växthusens tak skulle hålla i fem år, men fick bytas redan
under första odlingssäsongen. Nu har den kraftiga blåsten förstört
ännu en presenning.

- Det är dåligt för miljön att byta dem och det är jättemycket jobb,
säger YousefAlzoubi.

Sedan tre år tillbaka driver han grönsaksodlingen Alzoubi farm
tillsammans med sina två bröder. Jordbruket ligger i Olofstorp i
nordöstra delen av Göteborgs kommun. Marken arrenderar de av
Göteborgs stad genom projektet Stadsnära odling som drivs av
fastighetskontoret.

YousefAlzoubi håller upp dörren för kommunalrådet Karin Pleijel
(MP). Inne i växthuset visar brodern och kollegan Abdul Hakim
Alzoubi upp de plantor som snart ska sättas ut på åkern.
YousefAlzoubi håller upp dörren för kommunalrådet Karin Pleijel
(MP). Inne i växthuset visar brodern och kollegan Abdul Hakim
Alzoubi upp de plantor som snart ska sättas ut på åkern. Foto:
Tomas Ohlsson

Alzoubi farm lyfts fram som ett gott exempel när Miljöpartiet i
Göteborg presenterar sin motion om att göra kommunen mer
självförsörjande på livsmedel. Kommunalrådet Karin Pleijel tittar
nyfiket in i växthusen och hoppas att fler ska följa i brödernas
fotspår.

- De är inspiratörer, säger hon.

Miljöpartiet vill öka andelen hållbar, lokal livsmedelsproduktion i
Göteborgs stad, värna jordbruksmarken i kommunen och ge
fastighetsnämnden och Business Region Göteborg i uppdrag att
stärka verksamhet kopplad till livsmedelsförsörjning.



Karin Pleijel (MP) säger att coronakrisen har fått många människor
att förstå att det inte är hållbart att importera en stor del av landets
livsmedel.

- Jag tror att många har blivit mer medvetna om vad som verkligen
är viktigt, som friskt vatten och riktig mat. Nätjordbruk skapar en
kontakt med matproducenten och förståelse för var maten kommer
ifrån, säger hon.

Karin Pleijel (MP) säger att partiet drivit frågan om lokal
livsmedelsförsörjning länge. - Jag hoppas att vi har medvind nu,
säger hon.
Karin Pleijel (MP) säger att partiet drivit frågan om lokal
livsmedelsförsörjning länge. - Jag hoppas att vi har medvind nu,
säger hon. Foto: Tomas Ohlsson

Göteborgs stad äger drygt 3.000 hektar åkermark, främst på
norra Hisingen och längs Lärjeåns dalgång. I södra skärgården och
södra Askim finns mindre områden som ägs av kommunen.

Enligt en studie som publicerades vid Göteborgs universitet år 2016
skulle en knapp fjärdedel av denna yta räcka för att göra
kommunen självförsörjande på grönsaker. Samma rapport slår fast
att en stor del av åkermarken på Hisingen sedan millennieskiftet
växt igen eller omvandlats till betesmarker för hästar. År 2001
utgjorde åkermark 34 procent av den totala jordbruksytan. 2013 var
andelen 16 procent.

YousefAlzoubi som kom till Sverige från Syrien år 2014
upplever att intresset för lantbruk är litet i det nya hemlandet.

- Kanske för att man är van att importera från andra länder. Och
det är hårtjobb, säger han och petar med foten i jorden.

Det har inte heller varit lätt att få lönsamhet i jordbruket under de
två odlingssäsonger som gått, säger YousefAlzoubi.

- Det har varit svårt för oss att komma i kontakt med människor
och att sälja grönsakerna här i Sverige. Kanske handlar det om
kultur.

Lantbrukarna har annonserat i Facebookgrupper, ordnat självplock
och deltagit i så kallade rekoringar där privatpersoner beställer



råvaror från lokalajordbruk. Förra året blev gården KRAV
certifierad. Under årets säsong hoppas bröderna få kontakt med
livsmedelsproducenter som vill köpa råvaror.

Läs 1ner: Stängda gränser kan leda till dyrare livsmedel

Abdul Hakim och Josef Alzoubi odlar drygt fyrt io sorters grönsaker
och erbjuder recept på traditionella maträtter från Syrien. - Jag
ställer mig på kö direkt, säger Miljöpartiets kommunalråd Karin
Pleijel.
Abdul Hakim och JosefAlzoubi odlar drygt fyrt io sorters grönsaker
och erbjuder recept på traditionella maträtter från Syrien. - Jag
ställer mig på kö direkt, säger Miljöpartiets kommunalråd Karin
Pleijel. Foto: Tomas Ohlsson

Karin Pleijel säger att kommunens äldreboenden och förskolor
kan bidra till de lokalajordbruken genom sina upphandlingar. Det
är dock inte okomplicerat, eftersom krav på att en produkt är
närodlad eller lokalproducerad riskerar att strida mot EU:s
upphandlingsdirektiv. Kommunalrådet hoppas även att fler
konsumenter ska välja att köpa närodlade livsmedel i framtiden.

- Vi kommer nog att få vänja oss vid att maten kostar lite mer. I dag
lägger vi fyrtio procent av vår budget för livsmedel på så kallade
utrymmesvaror - sådant som chips och godis. De proportionerna
kan vi ändra på, säger hon.

Påjordbruket i Olofstorp funderar YousefAlzoubi på framtiden.
Han skulle vilja bygga växthus i glas, men fastighetskontoret
arrenderar ut marken ett år i taget. Så länge kontrakten är korta är
det svårt för bröderna att utöka verksamheten. Nu läser Yousef
Alzoubi naturvetenskap och överväger att söka till
läkarprogrammet.

- Det här året har vi odlat jättemycket. Vi ska fortsätta med
rekoringen och att sälja här. Kanske träffar vi några nya
producenter som vill köpa av oss. Vi får se hur det blir, säger han.

Läs fler texter om Göteborg och Västsverige här


